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PASSIV 
 
 

Vi kan bruke passiv når det ikke er interessant hvem som gjør noe, eller når vi 
ikke vet hvem som gjør noe. 
 
 Noen vasker bilen.  → Bilen blir vasket. 
 
Vi kan lage passiv på to måter: 
 
 
Bli + perfektum partisipp 
Vi lager passiv i alle former med bli + perfektum partisipp. Perfektum partisipp 
er presens perfektum uten har 
 
 Han leser avisa.   → Avisa blir lest. 
 De reparerte vaskemaskina. → Vaskemaskina ble reparert. 
 
I presens perfektum og preteritum perfektum kan vi velge mellom flere 
løsninger. Alle løsningene betyr det samme. 
 
 De har drept ham.  → Han har blitt drept. 
  eller: Han er blitt drept.  
  eller: Han er drept. 
 
 De hadde drept ham.  → Han hadde blitt drept. 
  eller: Han var blitt drept. 
  eller: Han var drept. 
 
 
s-passiv 
I presens kan vi også bruke s-passiv: infinitiv + s. Vi kan ikke bruke s-passiv i 
preteritum eller perfektum. 
 
 Han leser avisa.   → Avisa leses. (= Avisa blir lest.) 
       
Vi bruker s-passiv spesielt sammen med hjelpeverb, ikke bare i presens: 
 
 Vi må vaske bilen. → Bilen må vaskes. 
 Vi måtte vaske bilen.  → Bilen måtte vaskes.  
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Strukturen i setninger med passiv 
Setninger med passiv har en litt annen struktur enn vanlige setninger. 
Subjektet er ikke så viktig fordi vi fokuserer på hva noen gjør, ikke på hvem 
som gjør det. Men vi kan også si hvem som gjør noe selv om vi bruker passiv. 
Da bruker vi preposisjonen av. 
 
 Hun kysser ham.  → Han blir kysset av henne. 
 Mange leste boka.  → Boka ble lest av mange. 
 


